

# Referat af møde i IMADAs fagråd

**Tirsdag d. 4. december 2012 kl 16.15 i fagrådslokalet.**

## **1) Valg af referent**

Mikkel Levisen

## **2) Godkendelse af referat fra mødet d. 4. December 2012**

Godkendt

## **3) De studerende i centrum**

De fokuserer på:

Undervisning  
Studiemiljø  
fysisk rammer  
service og hjælp  
styret af studerende

Representanten gav et kort oplæg om De Studerende i Centrums virke og deres projekter:

Mere fokus på aktiverende undervisning  
Nyt info system til studerende på sdu (Mit SDU)  
At styrke det frivillige arbejde f.eks. ved at få oprettet et officielt certifikat til frivillige

Efter oplæget opfordrede Peter til at projektet "Mit SDU" skulle kigge nærmere på "sdu guru" hvilket ville blive viderebragt.

Kirsten spurgte Studerende i Centrum om der ikke kunne blive gjort noget ved temperaturen i undervisningslokalerne og det ville de gerne se på.

Til sidst rundede representanten af med at opfordre folk til at kigge på deres hjemmeside: [www.sdu.dk/destuderendeicentrum](http://www.sdu.dk/destuderendeicentrum)

## **4) Gennemgang af seneste aktiviteter**

### **a ) Nyt fra råd og nævn**

Bo havde været til møde i Akademisk råd hvor de havde diskuteret "Ledelse og strategi grundlag 2020" dog var der ikke noget vigtigt at berette.

Kirsten havde været til møde i Undervisningsudvalget som også snakkede om "Ledelse og strategi grundlag 2020". Hun kunne dog berette at de arbejdede på tiltag som skulle gøre studieretningerne på IMADA bedre.

Mette havde været til Institutforum hvor hun lærte at der var blevet ansat to nye lektorer til datalogi. Ud over dette facinerende stykke fakta blev det diskuteret om matematik studiet på IMADA skal have eget optag og dermed undgå science år. Det blev dog udskudt da der ikke var tid til at gennemføre det på nuværende tidspunkt.

Til mødet blev der også givet en orientering omkring brugen af DigiPenen Scibble. Det blev fremhævet at man skal bruge det sdu-udviklede program til penen og ikke det som følger med den.

#### **b ) Matalogifest**

Ifølge Rasmus var Matalogifesten gået godt, men der er ikke lavet nogen officiel evaluering af den pt. ej heller budget eller optælling.

Rasmuses udsagn, at festen var gået godt, fandt bred opbakning blandt de fremmødte.

#### **c ) Bachelormøde/rundstykkeseminar**

Mødes ses som en positiv oplevelse dog kunne det have været forbedret med forlæsernes tilstedeværelse. Dette budskab ville blive taget op på næste institut forum.

#### **d ) Juleklip og valg**

Der var en generel positiv stemning omkring juleklip arrangementet, men Anders kunne ikke dy sig fra at pointere at der efter hans mening ikke var lige så mange som der plejer.

Bo kunne afsløre at Trine var blevet valgt ind i Akademisk Råd og Mette kunne tilføje at det var alle dem vi ville have ind.

#### **e ) Pizzamøde**

Independent Study Activitys (ISA) blev fremlagt bedre end sidst, men kritikken om at der ikke blev udbudt flere fag bibeholdes. Kirsten kunne fortælle at hun praktisk talt ikke har nogle valgfri valgfag da der kun er udbudt matematik fag nok til lige at fylde valgfagene op. Bo var enig og tilføjede at det samme var gældende for dataloger.

I forlængelse af de førnævnte ISA'er og klagerne angående for lidt udbudte fag oplyste Mette at man altid var velkommen til at lave en ISA isedet for et valgfag, man skal bare kontakte en underviser og forhøre sig.

Bo spurgte om der var blevet fulgt op på Christian Kudahl ønske om at få de viste slides fra mødet lagt på nettet og om kursus beskrivelserne snart var klar. Mette svarede at det ville hun bringe videre.

Tilslidst foreslog Bo et samarbejde med teknikum omkring datalogifag da der næsten kun er bioinformatiske fag udbudt.

### **5) Økonomi**

#### **a ) Status for økonomi**

Maria kunne stolt fortælle at statusen for økonomien var fin.

#### **b ) Sodavandsordningen**

Det blev diskuteret om det var for risikabelt at købe større mængder af sodavand ind i Tyskland og konklusionen blev at det var det. Det blev derfor aftalt at vi holder os til den fine service som Charlotte udbyder samt bilkas overdådige sortiment.

#### **c ) Regnskab for Oktoberfest**

Bo kunne fortælle at der desværre var et mindre underskud fra Oktoberfesten som fagrådet bliver nødt til at betale, men det var af en størrelsesorden på omkring 500 kr.

## **6) Kalender/Fremtidige arrangementer**

### **a ) Kollokvium ved Eva Rottenberg fra KBH**

Mette fortalte at hun igennem Martin Svensson havde fået en mail fra en datalogi studerende fra København. Hun var meget opsat på at lave et kollokvium med IMADAS datalogiske forskningsgruppe og Martin Svensson ville høre om det var noget som der var opbakning til.

Det noget betydede fagråd diskuterede lidt frem og tilbage, men i sidste ende måtte Mette proklamere at hun ville bede Martin Svensson om selv at finde ud af det.

### **b ) Netcompany karrieredag**

Bo fremlagde netcompanys planer om at holde en karrieredag med virksomhedspræsentation, case arbejde og et afsluttende socialt arrangement. Netcompany havde foreslået at gøre det engang i foråret hvilket faldt i god jord hos fagrådsrepræsentanterne. Det blev vedtaget at Mette og Kirsten skulle finde en passende dato.

Bo følte sig også nødstedt til at påpege at arrangementet nok mest ville henvende sig til dem der har haft systemudviklingskurserne (jf. Lobo fag).

Det blev også diskuteret hvilket socialt arrangement vi kunne få rystet ud af Netcompany og Bo lagde ud med at foreslå Pool hvorefter Rojin hurtigt trumfede ham med Gokarts. Mikkel foreslog at fagrådet eventuelt kunne give lidt penge til arrangementet og dermed forøge chancen af muligheder.

### **c ) Julefrokost**

Peter ville gerne vide om det var muligt at komme senere til festen hvis man ikke havde betalt og Mette kunne afsløre at det kunne man godt. Faktisk viste det sig at det var muligt at være med hele festen så længe man ikke spiste noget (eller sad ned).

Mette mindede også os alle sammen om at dekanens-afterparty startede kl 19.30 i den gamle fredagsbar. ♥

### **d ) Biograftur**

Mette foreslog at holde en fælles IMADA biograftur ind og se den nye film Hobitten. Med armen på ryggen indvilligede Maria i at give et tilskud på ca 10 kr pr. person til billetterne.

Det blev vedtaget at Mette, Rojin, Kirsten og Bo skulle stå for at arrangere dette event.

## **7) Indkøb**

### **a ) Kaffemaskine**

Efter at Mikkel har brugt en måned på at lave benhårdt research i den hårde kaffemaskineverden tilbød Henrik at sponsorere en ekstra kaffemaskine til Vektorrummet. Han er for vild.

## **7) Forplejningsminister**

Peter fik lov at tage kage med til næste fagrådsmøde d. 5/2/13. a )

### **8) Eventuelt**

Fredag d. 3. maj bliver der arrangeret en Institutdyst af en gruppe specielt udvalgte studerende fra de forskellige instituter. Bo var hurtigt på banen og meldte sig som IMADAS nye institut manager. Dette resulterede i at Bo og Søren tager til et infomøde d. 17 dec. kl 17.

a )

### **10) Oprydning**

Mette Bjerg